
س�رمربي تي�م 
سعيد احمديان

    گزارش
ملي کشتي آزاد 
مص��دومي�ت 
حس�ن يزداني و عليرضا کريمي، دو ش�انس 
م�دال کش�ورمان در المپيک توکي�و را يک 
خودزني و ناش�ي از عدم مديريت دانس�ت.

کشتي ايران در فاصله هشت ماه مانده به المپيک 
حال و روز خوش��ي ندارد و در حال��ي نزديک به 
دو هفته از مصدوميت حس��ن يزداني و عليرضا 
کريمي در جام باش��گاه های جهان می گذرد که 
همچنان شوک آس��يب ديدگی دو شانس اصلي 
مدال کش��ورمان در المپيک توکيو، نگرانی های 
زيادي را ب��ه وجود آورده اس��ت. هرچند يزداني 
پس از عمل جراحي دوران نقاهتش را آغاز کرده 
و کريمي هم قرار اس��ت ب��دون جراحي خودش 
را به المپيک برس��اند، اما اين سؤال از مسئولان 
ورزش مطرح اس��ت که چرا شرايط رسيدگي به 
ورزشکاران المپيکي بايد اينقدر نامناسب باشد 
که آنها پس از پش��ت سر گذاش��تن رقابت ها و 
اردوهاي فشرده در تيم ملي، در سال المپيک در 
ليگ هم کشتي بگيرند تا از طريق قراردادي که با 
باشگاه ها می بندند، نيازهاي مالی شان را برطرف 
کنند، آن هم به قيمت مصدوميت شان در فاصله 

کوتاهي که تا المپيک باقي مانده است؟!
  مجبوري�م، وقت�ي ب�ه دغدغه هايم�ان 

رسيدگي نمی شود
چنين شرايطي س��بب ش��ده عليرضا کريمي، 
ملی پوش وزن 92 کيلوگرم کشتي آزاد و دارنده 
مدال نقره جهان که اين روزها مصدوميتش همه 

را نگران کرده است، نسبت به اين بی توجهی ها 
انتقاد و عنوان کند وقتي به ملی پوشان رسيدگي 
نمی ش��ود آنها مجبورند در ليگ کشتي بگيرند: 
»ما نبايد در ليگ کشتي بگيريم، در طول سال 
اردوها و تمرينات س��خت و پرفش��اری در تيم 
ملي داريم و در س��ه، چهار تورنمنت سنگين و 
همچنين مسابقات جهاني شرکت می کنيم و نياز 
داريم که با توجه به اين حجم از فشار يکي، دو ماه 
استراحت کنيم تا بدن رها شود و تمرينات سبک 

انجام دهيم تا بدن ريکاوري شود.«
کريمي در ادامه سفره دلش را باز می کند: »وزارت 
ورزش بايد حق ورزش��کاران ملی پوشی را که در 
مسابقات مدال می گيرند به موقع بدهد، نه اينکه 
دو سال بعد بدهند، آن هم پس از اينکه از سروته 
پاداش ه��ا زدند. ما هم مش��کلات و دغدغه های 
زيادي داري��م، هرچند کش��تي گرفتن در ليگ 
ممکن است براي يک ملی پوش مشکلاتي ايجاد 
 کند، اما در ليگ هم کش��تي نگيريم، مشکلات 

مالی مان چند برابر می شود.«
  يزداني می رسد، ترديد درباره کريمي

غلامرضا محمدي، س��رمربي تيم ملي کش��تي 
آزاد هم مصدوميت کريم��ي و يزداني را يک نوع 
خودزني می داند. محمدي در پاس��خ به س��ؤال 
»جوان« درباره نگرانی اش از آس��يب ديدگی دو 
ستاره کشتي آزاد می گويد: »آسيب ديدگی اتفاقی 
اجتناب ناپذير است، اما يک زمان هايی، به خصوص 
در سال المپيک ما خودمان بايد مديريت کنيم. دو 
ماه پيش به اين نگراني و همچنين شرايط خاص 
کشتي و ورزش کشورمان اش��اره کرده بودم، به 

خصوص که هنوز چهار س��هميه در آزاد و س��ه 
س��هميه هم در فرنگي نگرفته ايم. انتظارها بالا و 
به حق است و با چنين ش��رايطي نبايد خودزني 
کنيم. متأس��فانه يکس��ري اتفاقاتي رخ داده که 
خيلي ها را نگران کرده است، ولي ما تمام توانمان 
را گذاش��ته ايم که حس��ن يزداني هرچه زودتر 
سرحال و آماده برگردد. البته عجله ای نداريم، اما 
اين قول را می دهم که حسن يزداني می رسد و از 

اواسط بهمن تمريناتش را آغاز می کند.«
محم��دي وضعي��ت کريم��ي را نگران کننده تر 
می داند: »الان تنها نگران��ي ما وضعيت عليرضا 
کريمي است که رباط پاي او دچار پارگي نسبي 
ش��ده اس��ت.  اگر جراحي می کرد المپيک را از 
دس��ت می داد، به همي��ن خاطر با اس��تفاده از 
پي آرپي روند درماني کريمي را ش��روع کرده ايم 
و او هر روز در دو نوبت بدنسازي می کند و بعد از 
دو ماه و نيم تا سه ماه می تواند تمريناتش را آغاز 
کند. بايد ببينيم می تواند به تشک کشتي برگردد 
يا نه. اميدواريم کريمي به المپيک برسد و اگر اين 
اتفاق نيفتد کلًا ش��انس حضور در المپيک را از 
دست می دهد و ما بايد به فکر جايگزين باشيم. در 
مجموع معتقدم که در سال المپيک بايد بيشتر 
مراقب می بوديم، به خصوص اينک��ه زمان را به 

اندازه کافي از دست داده ايم.«
   قول مدال به وزارت نداده ايم

وضعيت ناخوش کشتي در شرايطي است که وزير 
ورزش در جري��ان بازديد روز يک ش��نبه از خانه 
کش��تي، بار ديگر انتظارش مبني بر کسب چهار 
مدال خوش رنگ توسط کشتي در المپيک را تکرار 

کرد. محمدي در اين رابطه معتقد است که چنين 
مسائلي فشار رواني را روي کشتي گيران افزايش 
می دهد: »آقاي دکتر به کشتي محبت دارند. در 
يک جلسه خصوصي که با آقاي بنا و دبير خدمت 
ايشان بوديم، انتظارشان از کشتي کسب دو مدال 
طلا در آزاد و دو مدال طلا در فرنگي بود. البته در 
اين جلسه ما هيچ قولي نداديم و هيچ مربي عاقلي 
به خصوص با اين شرايط خاصي که وجود دارد، 
اين کار را نمی کند. تنها قولي که می توانم بدهم 
اين است که تمام توانمان را بگذاريم تا بچه ها در 

المپيک بهترين عملکرد را داشته باشند.«
سرمربي تيم ملي کش��تي آزاد از گرفتن نتيجه 
عکس چني��ن انتظاراتي نگران اس��ت: »بعضي 
وقت ها اين فش��ار براي کادر فني و ورزشکاران 
غيرقابل تحمل می ش��ود. بچه ها خيلي وقت ها 
نتوانسته اند بار رواني را که برای آنها ايجاد می شود، 
تحمل کنند و نتيجه عکس داده است. به عنوان 
مثال الان گفته می شود حسن يزداني تنها شانس 
ط��لاي کاروان ايران در المپيک اس��ت. نبايد به 
اين انتظارها خيلی پرداخته شود تا جو رواني به 

وجود نيايد.«
محمدي البته شرايط رسيدن به يک نتيجه خوب 
در المپيک را عملياتي شدن وعده های مسئولان 
ورزش عنوان می کند: »درخواست زيادي نداشتيم؛  
خواسته ايم که امکانات باشد تا بتوانيم اردوهايمان 
را برگزار کنيم و اينکه مسائل مالي کشتي گيران 
و کادر فني هم که زياد نيس��ت، برطرف شود. هم 
آقاي وزير و هم آقاي صالحي اميري قول داده اند و 

اميدوارند که همه اينها عملياتي شود.«
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خودزني در سال المپيک
اشرف رامين

دنيا حيدري

 فهرست نهایی تيم اميد ایران
 اعلام شد

ليست تيم ملی و اس��امی 23 ملی پوش اميد ايران برای تعبير رؤيای 
المپيک عصر روز گذشته برای حضور در رقابت های انتخابی المپيک 
توکيو اعلام شد. ليستی که غايب بزرگ آن يونس دلفی است که گفته 
می شود به دليل مصدوميت نمی تواند اميدها را در رقابت های قهرمانی 

زير23 ساله های آسيا همراهی کند. 
دروازه بان ها: مع��راج اس��ماعيلی)ذوب(، حبيب  فرعباس��ی)نفت 

مسجدسليمان(، مهدی نوراللهی)سايپا(.
مدافعان: مهران درخشان مهر)ذوب آهن(، اميد نورافکن)سپاهان(، عارف 
آقاسی)فولاد(، شاهين طاهرخانی)استقلال(، مجتبی نجاريان)فولاد(، 

حسين ساکی)صنعت نفت(، متين کريم زاده)پارس جنوبی(.
هافبک ها: اميرحس��ين حسين زاده)س��ايپا(، جعفر س��لمانی)نفت 
آبادان(، سينا زامهران)شهرخودرو(، محمد خدابنده لو)پيکان(، مهدی 

مهدی خانی)وارژدين(، رضا دهقانی)نساجی(. 
مهاجمان: محمد محبی)س��پاهان(، مهدی قائدی)اس��تقلال(، رضا 
جبيره)نفت(، علی شجاعی)نساجی(، امير روستايی)پرسپوليس(، رضا 

شکاری)تراکتور( و اللهيار صيادمنش)استانبول اسپور(.

شيوا نوروزی

فعاليت فرهنگی، مسئله این است!
جلسات فرهنگی در فوتبال ايران معمولاً خروجی خاصی ندارد و حاضران 
در جلسه تنها به گفتن جملات زيبا و عامه پسند بسنده می کنند. اوضاع 
نابسامان فرهنگی در مستطيل سبز ما هم نتيجه همين بی تفاوتی هاست، 
وقتی آقايان هر چند وقت يک بار دور يک ميز جمع می ش��وند و به جای 
اقدامی عملی برای نجات فوتبال تنها به حضور در جلس��ات رفع تکليف 
بس��نده می کنند، اوضاع بهتر از اين نمی شود.  در جلس��ه اخير معاونان 
فرهنگی باشگاه های ليگ برتری اظهارنظرهای سطحی، عجيب و بی ربط 
يک بار ديگر ثابت کرد که در بحث فرهنگی آقايان تکليف شان با خودشان 
مشخص نيست. اوضاع نابسامان فوتبال بر کسی پوشيده نيست و اخبار 
توهين ها، درگيری ها و حواشی مختلف اين رش��ته از طريق رسانه ها به 
گوش مردم می رس��د. اين در حالی است که فدراسيون فوتبال و سازمان 
ليگ سال هاست که دم از اقدامات فرهنگی و تلاش برای کاهش خلأهای 
فرهنگی در فوتبال می زنند، منتها مسئله اصلی اينجاست که هنوز تعريف 
درست و حرفه ای  از فرهنگ و فرهنگ س��ازی در فوتبال مطرح نشده، به 
همين خاطر هم هر مديری و رئيسی اين مقوله مهم را به نفع خود تعبير 
می کند. اينکه مدير امور فرهنگی سازمان ليگ فرهنگ را دغدغه اصلی 
فوتبال می خواند، ادعايی تعجب برانگيز محسوب می شود و بعيد است کسی 
آن را باور کند، چراکه برای پی بردن به واقعيت ماجرا کافی است نگاهی 
گذرا به اخبار مهم فوتبال کشورمان بيندازيد تا وضعيت بحرانی فرهنگ را 
در اين رشته پرطرفدار درک کنيد. فحاشی روی سکوها همچنان به قوت 
خود باقی است. افراد معلوم الحال روی سکوها فعال هستند، بی اخلاقی ها 
در عقد قراردادها حرف اول را می زند و...، اينها تنها بخشی از بی اخلاقی های 
موجود است. در چنين ش��رايطی که قطعاً تشکيل يک جلسه فرماليته، 
آن هم با حضور مديرانی که هيچ برنامه ای  برای فرهنگ سازی و مباحثی از 

اين دست ندارند، دردی از فوتبال دوا نخواهد کرد.

 بنا و محمدی
 برترین مربيان سال کشتی آسيا 

کشتی يک بار ديگر برای ايران افتخارآفرين شد، اما نه با برتری و کسب 
موفقيت روی تش��ک. اين بار محمد بنا و غلامرضا محمدی بودند که 
افتخاری ديگر به افتخارات کشتی ايران اضافه کردند، آن هم با انتخاب 
به عنوان برترين مربيان کشتی سال 2019. نگاهی به عملکرد تيم های 
ملی کشتی در رقابت های آسيايی و جهانی و همچنين کسب سهميه 
المپيک که از جمله ملاک های انتخاب برترين مربيان س��ال کشتی 
بوده، شورای کشتی آسيا را به انتخاب بنا و محمدی به عنوان برترين 
مربيان سال 2019 مجاب کرده است. البته عليرضا کريمی هم با توجه 
به حضور در مسابقات مختلف و کسب 90 امتياز بعد از کشتی گير قزاق 

)کاپيانوف(، دومين کشتی گير برتر سال معرفی شده است.

بهاروند جانشين مهدی تاج  در فدراسيون فوتبال
انتخاب رئيس جدید تا پایان سال

آينده رياست فدراسيون فوتبال تا پايان سال مشخص خواهد شد. اعضای هيئت 
رئيسه اين فدراسيون ديروز دو جلسه مهم را پشت سر گذاشتند و در نهايت 
هم پس از اتمام جلسه در وزارتخانه قرار بر اين شد که حيدر بهاروند به عنوان 
نايب رئيس دوم، امور جاری فدراسيون را پيش ببرد و ظرف 45 روز شرايط را 

برای برگزاری زودتر از موعد مجمع انتخاباتی فدراسيون فوتبال فراهم کند. 
ناراحتی قلبی و بستری شدن در بيمارستان مهدی تاج را وادار به استعفا 
کرد. اگرچه شايعات ديگری نيز در خصوص علت استعفای تاج منتشر شده، 
اما فعلًا بحث اصلی انتخاب جانشين رئيس مستعفی است. در حالی که 
اخبار ضدونقيضی در اين خصوص مطرح شده، روز گذشته اعضای هيئت 
رئيسه در ساختمان فدراسيون تشکيل جلس��ه دادند و پس از آن، همه 
اعضا بدون اينکه پاسخ خبرنگاران را بدهند، راهی وزارت ورزش شدند تا 
جلسه دوم را با حضور شخص وزير برگزار کنند. نکته جالب تر اينکه مسعود 
سلطانی فر صبح ديروز جلسه ای  نيز با صالحی اميری، رئيس کميته ملی 

المپيک با موضوع آينده فدراسيون فوتبال برگزار کرد!
    

يکی از ابهامات انتخاب جانشين مهدی تاج، بحث نايب رئيسی علی کفاشيان 
است. اوايل امسال بود که خبر استعفای کفاشيان، نايب رئيس اول تاج در 
رسانه ها مطرح شد، اما از آنجا که نايب رئيس تاج می تواند جانشين او شود، 
کفاشيان مدعی شده که استعفای کتبی نداده و در حال حاضر او نايب رئيس 
فدراسيون محسوب می شود. علی کفاشيان در گفت وگو با تسنيم بر موضع 
خود پافشاری کرد: »پس از نوروز 98 ديگر به فدراسيون نرفتم و استعفای 
کتبی هم ندادم. موضوع را به صورت شفاهی مطرح کردم و گفتم در مجمع 
مورد بررسی قرار می گيرد و نايب رئيس اول مشخص خواهد شد. وقتی به 
دليل قانون منع به کارگيری بازنشس��تگان، اعلام کردند که نمی توانم در 
فدراسيون بمانم از فدراس��يون خارج شدم. اگر لازم باش��د اکنون آماده ام 
استعفای کتبی ام را بنويسم. از نظر قانونی هنوز نايب رئيس فدراسيون هستم. 
تابع نظر هيئت رئيسه، مجمع و قانون هستم و آنچه تشخيص بدهند انجام 
خواهم داد.« بحث برگزاری مجمع فوق العاده سؤال ديگری بود که مطرح 
شده، ولی کفاشيان يکی از کسانی است که اعتقادی به برگزاری زودهنگام 
انتخابات ندارد: »با توجه به زمانی که وجود دارد می توان تا ارديبهشت ماه صبر 
و پس از آن تکليف فدراسيون فوتبال را مشخص کرد. اميدوارم هرچه به نفع 

فوتبال ايران است، رقم بخورد و مشکلات برطرف شود.«
    

اما عضو هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال نظری برخلاف علی کفاشيان دارد. 
محمود اسلاميان در حالی مدعی شده بهاروند بايد سرپرست فدراسيون 
شود که بحث بازنشستگی بهاروند بر ابهامات موجود می افزايد. اسلاميان 
با تأکيد بر اين موضوع گفت: »در اساس��نامه پيش بينی شده در مواردی 
که رئيس فدراسيون نتواند به هر دليلی ادامه مسئوليت بدهد، اختيارات 
توسط هيئت رئيسه به نايب رئيس داده شود. طبق اساسنامه، بهاروند که 
نايب رئيس دوم است بايد قبول مسئوليت کند تا در مجمعی که خردادماه 
داريم مسائل را دنبال کنيم. سرپرستی يک مسئوليت موقت است و دائمی 

نيست. به مدت چهار ماه سرپرست می تواند انجام وظيفه کند.«
    

محمد شيعی يکی ديگر از اعضای هيئت رئيسه فدراسيون که در جلسه 
ديروز حاضر بود هم شايعات در خصوص علل مختلف استعفای مهدی تاج 
را تکذيب کرد: »اين موضوع صحت ندارد. من دو روز پيش که به عيادت تاج 
رفتم واقعاً نگران حالش شدم. شرايط او به شکلی است که اگر فشار و استرس 
داشته باشد، ممکن است برايش دردسرساز شود. مسائل ديگر پيرامون 
استعفای تاج را تأييد نمی کنم. فکر نمی کنم موضوع قانون بازنشستگی 
تأثيری در اين مسئله داشته باشد، ولی تأکيد می کنم آنچه مر قانون است را 
رعايت می کنيم. ضمن اينکه کفاشيان حدود 10 ماه است که در فدراسيون 
حضور ندارد. با توجه به وضعيت پيش آمده، فکر می کنم اگر هرچه سريع تر 

انتخابات فدراسيون فوتبال برگزار شود به نفع اين رشته است. 
    

با اينکه جامعه فوتبال منتظر برگزاری هرچه سريع تر انتخابات فدراسيون 
است، اما اعضای هيئت رئيسه نه تنها علاقه ای  به برگزاری مجمع انتخاباتی 
ندارند، بلکه حتی صادق درودگر، مس��ئول کميته اقتصادی و بازاريابی 
فدراسيون نيز ابراز اميدواری کرده که با استعفای مهدی تاج موافقت نشود: 
»تاج، نايب رئيس کنفدراسيون فوتبال آسياست و جايگاهش برای ما مهم 
است. او ارتباط خوبی در جهان از جمله با اينفانتينو دارد و کارهای بزرگی را 
هم شروع کرده است. اميدوارم هيئت رئيسه استعفای تاج را قبول نکند.« 
پست تشريفاتی تاج در شرايطی مورد تأکيد درودگر و ديگر همکاران او در 
فدراسيون قرار گرفته که هنوز تکليف پرونده پرحاشيه مارک ويلموتس و 
شکايتش به فيفا مشخص نشده است. از طرفی ادامه اين بلاتکليفی آينده 

تيم ملی، تيم اميد و فوتبال کشور را به خطر می اندازد.

وزنه برداری مدال نگيرد اتفاق تلخی است

به دنبال هت تریک قهرماني هستيم، اما ...
دروازه بان تيم       خبر
ملي فوتس��ال 
بانوان معتقد است بانوان ايران توانايي هت تريک 
قهرماني در آسيا را دارند، اما اگر مسئولان ورزش 
به قول هايی که بابت پاداش داده اند، عمل نکنند 
بچه ها دلسرد می شوند و انگيزه خود را از دست 
می دهند. فرزانه توس��لي می گويد: »بعد از دو 
قهرمانی، اکنون به دنبال هت تريک در قهرمانی 
هس��تيم. تک تک بازيکنان ايمان دارند که اگر 
کمی ت��لاش کنيم ب��ا توجه به پتانس��يلی که 

فوتسال ايران دارد، کسب قهرمانی سوم دور از 
دسترس نيست. با اين حال ما همچنان چشم به 
راه پرداخت پاداش قهرمانی مان هس��تيم. فکر 
نمی کنم 20 ميليون تومان پاداش که برای کل 
تيم نهايتاً 500 ميليون می ش��ود، به اندازه ای 
باشد که فدراس��يون نتواند آن را پرداخت کند. 
اميدوارم وعده ها عملي شود و اين  اتفاق بيفتد، 
چراک��ه بازيکنان به انگي��زه نياز دارن��د. دو بار 
قهرمان آسيا شديم، حالا اگر پاداش ها پرداخت 

نشود برای تکرار قهرمانی انگيزه ای نمی ماند.«

توجه به مسائل فرهنگي و اخلاقي 
ماني سعيدي
    بازتاب

در ورزش کش��ور در سال های 
اخير بيشتر از گذشته مورد توجه 
کميته ملي المپيک قرار گرفته اس��ت و در اين بين کميسيون 
فرهنگي کميته ملي المپيک در جلسات ماهانه، همايش هايی را 
با مضامين فرهنگي برگزار می کند تا در اين راستا ورزش ايران که 
روزهاي خوبي را از نظر فرهنگي تجربه نمی کند به سمت اخلاقي 
ش��دن حرکت کند. در ادامه سلسله نشس��ت های کميسيون 
فرهنگي کميته ملي المپيک، ديروز اين جلسه با عنوان معنويت 
و ورزش و با حضور مسئولان فدراسيون ها، وزارت ورزش و اساتيد 
دانشگاهي برگزار ش��د. رضا صالحي اميري، رئيس کميته ملي 
المپيک در اين نشس��ت، نياز ورزش را رفتن به سمت معنويت 
عنوان کرد: »بيش از هر زمان ديگری ني��از داريم روح اخلاق و 
معنويت را در ورزش ايران بدميم. مفهوم معنويت در جامعه ما 
گمشده اس��ت و اگر امروز دچار بحران معنويت هستيم، به اين 

دليل است که اخلاق مخدوش شده است. نياز جامعه مخصوصاً 
ورزش ايران، معنويت گرايی است.« رئيس کميته ملي المپيک با 
بيان اينکه بيش از هر زماني به تغيير گفتمان در ورزش احتياج 
داريم، هدف ورزش را تربيت ورزشکاران بااخلاق و الگو دانست: 
»تنها به دنبال سکه و سکو نيستيم و به دنبال تربيت ورزشکاراني 
هس��تيم که با معنويت و اخلاق مداری بتوانن��د در جامعه الگو 
باشند.« در اين نشست دکتر حسن بلخاري، استاد دانشگاه هم 
هدف معنويت در ورزش را اينطور تشريح کرد: »هدف معنويت 
در ورزش رعايت اخلاق انساني است و نسبت به ترويج اين هدف 
بايد تلاش شود.« دکتر بيژن عبدالکريمي، ديگر استاد دانشگاه 
نيز در اين نشست درباره چگونگي تحقق معنويت در ورزش به 
ارائه صحبت هايی پرداخت و درباره ام��کان تحقق معنويت در 
ورزش گفت: »ما وقتي از آرمان صحب��ت می کنيم، بايد درباره 
امکان تحقق آن هم بينديشيم، در خصوص معنويت و ورزش به 

امکان تحقق آن فکر نکرده ايم و فقط يک آرمان زيبا داريم.«

 معنویت
 نسخه گسترش فرهنگ در ورزش

وزنه ب����رداری      چهره
به عنوان يکي از 
رشته های مدال آور ورزش کشور در حالي خود را 
براي حض��ور در المپي��ک 2020 توکيو آماده 
می کند که بس��ياري از نامداران و قهرمانان اين 
رشته از ش��رايط آرماني دور هس��تند و تقريباً 
نمی توان اميدي به درخشش يا حتي حضور آنها 
در المپيک داش��ت. به��داد س��ليمی، قهرمان 
سنگين وزن ايران شرايط قبل از المپيک را بهتر 
از هر کسي درک می کند. او می گويد: »متأسفانه 
وزنه برداری حال و روز خوبی ن��دارد و اتفاقات 
خوبی نيفتاده اس��ت. س��رمايه های ما به نوعی 
حذف شده اند، مثلاً سهراب مرادی مصدوم است، 
کيانوش رستمی و سعيدعلی حسينی نامشان 

در ليست مسابقات نيست،  در حالی که آنها 
شانس اصلی ما برای کسب سهميه بودند. 
از المپيک 2000 تا الان فقط در س��ال 
2008 وزنه برداری مدال نگرفته و اگر 
موفق به کسب مدال نشود، اتفاق تلخی 
است و اصلًا دوست ندارم به اين قضيه 
فکر کنم. من به عنوان يک ورزشکار 
ش��رايط س��خت قبل از المپيک را 
درک می کنم، چون خ��ودم آن را 
تجرب��ه ک��رده ام، به خص��وص اگر 

مصدوم باشيد و کسي هم سراغي از شما نگيرد. 
شرايط خود المپيک هم که قابل توصيف نيست. 
با اين حال اميدوارم فکري به حال وزنه برداری 

شود تا دست خالي از توکيو برنگردد.«

استعفا راه فرار نشودحاشيه ای بر واکنش سرمربي تيم ملي کشتي آزاد به مصدوميت يزداني و کريمي
مديريت ضعيف تاج جای هيچ دفاعی باقی نگذاش��ته، به خصوص در 
ماجرای ويلموتس که بدون شک فاجعه ای است که در روزها يا ماه های 
آتی گريبان فوتبال را به بدترين ش��کل ممکن می گيرد. با وجود اين 
استعفای تاج نمی تواند به نگرانی های ناشی از مديريت پرابهام و اشتباه 
او پايان دهد و برعکس اوضاع را آشفته تر هم خواهد کرد، نه فقط چون 
رئيس مستعفی تعدادی بازنشسته را دور هم جمع کرده بود و با پشت 
گوش انداختن برخی مس��ائل از جمله تعيين سرپرست برای بعضی 
پست ها امروز کار را با اس��تعفای خود پيچيده تر کرده است. استعفای 
بی موقع تاج که بدون ترديد بسياری از منتقدان او خواهان تحويل پست 
رياستش بودند از آن جهت نگران کننده است که داستان او هم مانند 

کفاشيان به پايان برسد، آن هم بی هيچ پاسخگويی يا محاکمه ای!
فدراسيون انباشته از پرونده های مبهمی است که افکار عمومی تنها در 
جريان برخی از آنهاست و بدون شک اگر کار به سازمان بازرسی بکشد 
و پای نهادهای نظارتی برای بررس��ی آنها به ميان بيايد، داستان های 
بسياری برای روايت کردن خواهد بود. پرونده های جالبی که از جمله 
آن می توان به داستان 316 هزار دلار گم شده سال 2016 اشاره کرد 
که توسط ش��رکت طرف قرارداد ای اف سی )ام پی س��يلوا( بابت حق 
پخش دو بازی دور نخست جام جهانی به ايران پرداخت شده بود که 
با رأی کميته اخلاق، محروميت پنج س��اله رئيس س��ابق فدراسيون 
فوتبال از هرگونه فعاليت فوتبالی را به دنبال داشت، اما توسط رئيس 

مستعفی ملقی شد!
بدون ترديد تاج بايد در پی مديريت ضعيف و پرحرف و حديث خود از 
رياست فدراسيون فوتبال کنار گذاشته   می شد، اما نبايد از ياد برد که او 
بايد پاسخگو باشد برای آنچه طی اين سال ها باعث ضرر و زيان مالی و 
معنوی به فوتبال شده و حالا اين سؤال مطرح است که آيا اين استعفا 
فرصتی برای فرار تاج از مصائبی اس��ت که بر سر فوتبال آورده و او هم 
قرار است مانند رئيس قبلی بی هيچ بازخواستی راهی خانه شود برای 
گذراندن دوران بازنشستگی يا توسط نهادهای نظارتی بابت آنچه بر سر 
فوتبال آورده، پای ميز محاکمه کشيده خواهد شد برای پاسخگويی به 

مديريت ضعيف و تصميماتی که برای فوتبال گرفته است!
از آش��فتگی اي��ن روزهای فوتب��ال و بلاتکليف��ی تيم مل��ی و اوضاع 
نگران کننده اميدها در راه المپيک هم که بتوان گذشت، از پرونده های 
مالی و قراردادهای مسئله داری که رئيس مستعفی طی دوران رياست 
خود بسته و پرونده پرماجرا و مبهم ويلموتس هم نمی توان به سادگی 
گذشت. پرونده هايی که بدون شک داستان هايی طولانی برای فوتبال 
ايران در پی خواهد داشت و نمی توان پذيرفت که تاج به واسطه استعفا 
بابت شرايط جسمی که دارد شانه از زير بار مسئوليت آنها خالی کند، 
چراکه اوضاع جسمی و روحی فوتبال اگر از شرايط اين روزهای جناب 

رئيس سابق بدتر نباشد بهتر هم نيست. 
بدون ترديد منتقدان تاج هم امروز خواهان بهبود هرچه س��ريع تر او 
هستند و هيچ کس از شرايط اين روزهای رئيس پرحاشيه فدراسيون 
فوتبال که حالا بايد عنوان او را با پس��وند مستعفی بخوانيم خوشحال 
نيس��ت، اما ش��رايط تاج و بيماری او دليل قانع کننده ای برای فرار از 
واقعيت و عدم پاس��خگويی بابت مديريت ضعيفی ک��ه طی اين چند 
سال داشته، نيست. مديريت ضعيفی که از پرونده های باز آن می توان 
به داستان ويلموتس اشاره کرد که هنوز هيچ کس نمی داند چه عواقبی 
برای فوتبال ايران خواهد داشت. هرچند که پرونده ويلموتس با وجود 
تمام ابهامات و نقطه های تاريکی که دارد تنها پرونده پرحرف و حديثی 
نيست که در دوران مديريت تاج تشکيل ش��ده و بدون ترديد عواقب 

سنگينی هم برای فوتبال ايران به دنبال خواهد داشت. 
شايد تاج که با وجود بازنشس��تگی تلاش زيادی کرد برای گرفتن 
مجوز و نشستن روی صندلی رياس��ت فدراسيون فوتبال امروز به 
اين نتيجه رسيده باشد که برای سلامتی خودش هم که شده بايد 
صندلی رياست را تحويل بدهد. اما بدون ترديد اين مسئله نبايد 
مانعی باشد برای پاسخگويی او به افکار عمومی و مهم تر از همه 
نهادهای بازرسی بابت آنچه امروز به لطف مديريت او گريبان 

فوتبال ايران را گرفته است.


